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R O M Â N I A 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI DERSCA 

J U D E Ţ U L   B O T O Ş A N I 

cl.dersca@yahoo.com 

cod fiscal 3503660  Trezoreria Dorohoi tel 0231626110 fax 0231626130 

Primar  Cazacu Mihai 

 

_______________________________________________________________________ 

        Nr. 2.666 din 29.05.2025 

 

PROCES VERBAL  AL ȘEDINȚEI ORDINARE DIN DATA DE 25.04.2025 

  

Încheiat astăzi, 29.05.2025 în ședință ORDINARĂ a Consiliului Local Dersca, Județul Botoșani, 

convocat prin Dispoziția nr. 117 din 23.05.2025 

 

 Consiliul Local a fost convocat în ședință ordinară pentru data de 25.04.2025, ora 08:30, 

conform Dispoziției nr. 94 din 17.04.2025, a convocatorului înregistrat la nr. 1.947 din 17.04.2025 

și a invitațiilor din data de 17.04.2025, conform art. 133 alin. (2), lit. „a”, art. 134 alin. (1) lit. „a”, 

alin. (2) și alin. (3) lit. „b” din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ, cu modificările și completările ulterioare.  

 Proiectul ordinii de zi a ședinței Consiliului Local a fost adus la cunoștință locuitorilor 

Comunei Dersca prin afișare la sediul Primăriei și pe pagina de internet a instituției, în conformitate 

cu prevederile art. 135 alin. (4) din Ordonanţa de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ, cu modificările și completările ulterioare. 

Materialele înscrise pe proiectul ordinii de zi al ședinței ORDINARE, au fost puse la 

dispoziția consilierilor locali, odată cu convocatorul comunicat prin Notă telefonică (grup 

WhatsApp). 

În baza prezenței înregistrate de consilierii locali în evidența ținută de secretarul general al 

comunei sunt prezenți la ședință 13 consilieri locali din totalul de 13 consilieri locali în funcție. 

Conform art. 139 alin. (4) din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ, adoptarea hotărârilor consiliului local se va face prin votul deschis al consilierilor 

locali prezenți la ședință. 

Votul deschis se exprimă prin ridicarea mâinii și prin semnarea tabelelor cu semnăturile 

consilierilor care au votat.  

Din partea executivului Primăriei Comunei Dersca este prezent la ședință domnul primar al 

comunei, Mihai CAZACU. 

Înainte de a supune la vot proiectul ordinii de zi, președintele de ședință Vasilică 

BADRAGAN a întrebat consiliul local dacă sunt intervenţii. 

 

Deoarece nu a fost nici o intervenție în ceea ce privește suplimentarea ordinii de zi, s-a 

prezentat proiectul ordinii de zi care, supus votului, s-a aprobat cu 13 voturi” pentru”, 0 voturi” 

împotrivă” și 0” abțineri.” 
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PUNCTUL UNU AL ORDINII DE ZI 

Aprobarea procesului verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local al comunei Dersca din data 

de 25.03.2025 

Dl. președinte de ședință dă cuvântul doamnei secretare pentru a citi procesul verbal al ședinței. 

 

Dl. Președinte de ședință supune la vot procesul verbal în forma prezentată. 

Voturi - Pentru: 11 

Voturi - Împotrivă: 0 

Voturi - Abțineri: 2( dl Dumitraș Gheorghe – Dănuț, dl Romanescu Fănică) 

 

PUNCTUL DOI  AL ORDINII DE ZI 

Proiect de hotărâre  nr. 15 din 03.03.2025 privind aprobarea indexării impozitelor și taxelor 

locale pentru anul 2026, în conformitate cu art. 491 din Legea nr. 227 / 2015 privind Codul 

Fiscal. 

 

Dl. președinte de ședință dă cuvântul d-lui primar  pentru a prezenta proiectul de hotărâre. 

Domnul primar conform prevederilor din Codul fiscal, în fiecare an, până la 30 aprilie se indexează 

de către Consiliul local impozitele și taxele locale pentru anul viitor, cu rata inflaţiei a anului anterior, 

și anume cu 5,6 %. 

Dl consilier Romănescu Fănică – acum un an s-a aprobat indexarea impozitelor și taxelor locale, 

pensiile nu s-au indexat, nu văd motivarea pentru care cresc impozitele și taxele locale, s-au majorat 

în ultimii ani cu 30 %, și sigur vor mai urma și alte majorări,  nu se justifică această indexare sub 

nicio formă. 

Dl consilier Leonte Paulică – Livișor -  înțeleg că impozitele se măresc doar cu rata inflației prevăzută 

de lege.  

 

Comisia 1 aviz: "Favorabil" 

Comisia 2 aviz: "Favorabil" 

Comisia 3 aviz: "Favorabil" 

 

Dl. Președinte de ședință supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată: 

Voturi - Pentru: 11 

Voturi - Împotrivă: 1 (dl Romanescu Fănică) 

Voturi - Abțineri: 1(dl Dumitraș Gheorghe – Dănuț) 

 

PUNCTUL TREI AL ORDINII DE ZI 

Proiect de hotărâre nr.  22  din 16.04.2025 privind acordarea mandatului special 

reprezentantului UAT DERSCA în A.G.A. A.D.I. ,,Ecoproces’’  în vederea aprobării Actului 

adițional nr.20 la Contractul de delegare a gestiunii ,,Concesionarea serviciului public de 

colectare şi transport a deşeurilor municipale solide în judeţul Botoşani” – zona 1 Dorohoi nr. 

892/04.07.2017 

Dl. președinte de ședință dă cuvântul d-lui primar pentru a prezenta proiectul de hotărâre. 

Dl primar  - prin  adresa nr. 703 din 26.03.2025  a  A.D.I. ,,Ecoproces’’ a solicitat aprobarea  Actului 

adițional nr.  20 la Contractul de delegare a gestiunii ,,Concesionarea serviciului public de colectare 

şi transport a deşeurilor municipale solide în judeţul Botoşani”; 
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Comisia 1 aviz: "Favorabil" 

Comisia 2 aviz: "Favorabil" 

Comisia 3 aviz: "Favorabil" 

 

Dl. Președinte de ședință supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată: 

Voturi - Pentru: 12 

Voturi - Împotrivă: 0 

Voturi - Abțineri: 1 (dl Romanescu Fănică) 

 

PUNCTUL  PATRU AL ORDINII DE ZI 

Proiect de hotărâre nr.  23  din 16.04.2025 privind  aprobarea investiției INTABULARE 

DRUMURI - „Intabulare drumuri de exploatare în comuna Dersca, județul Botoșani 

Dl. președinte de ședință dă cuvântul d-lui primar pentru a prezenta proiectul de hotărâre. 

Domnul primar –este necesară intabularea acestora pentru a crea premisele atragerii de fonduri pentru 

modernizarea infrastructurii rutiere locale. 

Dl consilier Leonte Paulică – Livișor  - care sunt criteriile prin care s-a hotărât intabularea acestor 

drumuri  de exploatare? Drumul După deal  de ce nu se termină? Nu se știe ce fel de drum este. 

D-l primar - nu sunt niște criterii anume, s-au luat traseele cele mai lungi. Când se va intabula Prisaca 

se va intabula și drumul După deal. 

Dl consilier Dumitraș Gheorghe – Dănuț -    toate ofertele în ceea ce privește sumele de plată sunt 

prezentate în km, iar dumneavoastră ați făcut calculul la ha, de ce nu ați cerut oferte în ha? 

D-l primar – așa sunt prinse în inventarul nostru, în ha, iar ofertele care se găsesc în catalogul 

electronic SEAP sunt  în km. 

Dl consilier Dumitraș Gheorghe – Dănuț –dacă  ați solicitat să votăm pentru oportunitate pentru ce 

ați prezentat și ofertele? Mi se pare prețul estimativ foarte mare.  

D-l primar – este necesară intabularea acestor drumuri pentru a  accesa proiecte mai ușor, se merge 

pe varianta primul venit, primul servit.  

 

Comisia 1 aviz: "Favorabil" 

Comisia 2 aviz: "Favorabil" 

Comisia 3 aviz: "Favorabil" 

 

Dl. Președinte de ședință supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată:  

Voturi - Pentru: 12 

Voturi - Împotrivă: 0 

Voturi - Abțineri: 1 (dl Romanescu Fănică) 

 

PUNCTUL  CINCI AL ORDINII DE ZI 

Proiect de hotărâre nr. 24 din 16.04.2025 privind aprobarea contului de execuție al bugetului 

local al comunei Dersca, județul Botoșani pe trimestrul I 2025 

Dl. președinte de ședință dă cuvântul d-lui primar pentru a prezenta proiectul de hotărâre. 

Dl primar  - în primul trimestru s-au făcut  cheltuieli de 86 mii lei. 

 

Comisia 1 aviz: "Favorabil" 

Comisia 2 aviz: "Favorabil" 

Comisia 3 aviz: "Favorabil" 
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Dl. Președinte de ședință supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată:  

Voturi - Pentru: 12 

Voturi - Împotrivă: 0 

Voturi - Abțineri: Abțineri: 1 (dl Romanescu Fănică) 

 

PUNCTUL  ȘASE AL ORDINII DE ZI 

Proiect de hotărâre nr.  25 din 16.04.2025 privind participarea în cadrul Programului Regional 

Nord-Est 2021–2027, Prioritatea 3 – O regiune durabilă, mai prietenoasă cu mediul pentru 

obiectivul de investiții „Creșterea eficienței energetice și gestionarea inteligentă a energiei în 

clădirea Primăriei comunei Dersca, județul Botoșani” 

 

Dl. președinte de ședință dă cuvântul d-lui primar pentru a prezenta proiectul de hotărâre. 

Dl primar – prin acest program sunt bani pentru reabilitarea primăriei, iar ca lucrări se are în vedere 

înlocuirea geamurilor, a a coperișului,  rebilitare interioară. 

Dl consilier Leonte Paulică – Livișor  - de unde este sursa de finanțare? Cât este cofinanațarea? 

D-l primar – reabilitarea se va face din fonduri europene, iar cofinanțarea este de 2%. 

Dl consilier Romănescu Fănică –ați făcut o evaluare a clădirii?  Clădirea este construită cu izolare 

termică, nu este cazul să fie reabilitată, tabla este lindap, , nu pot fi de acord cu acest proiect.  

D-l primar – interiorul primărei trebuie renovat, fie prin buget local sau prin fonduri europene, dacă 

se pot accesa, gresia pe hol este toată dezlipită, sunt niște mișcări care sunt la structura clădirii și 

trebuie rezolvate. 

Dl consilier Dumitraș Gheorghe – Dănuț -    în legătură cu iluminatul, s-a făcut vreo economie cu 

lămpile inteligente?  

D-l primar -  tot satul este iluminat 

Dl consilier Leonte Paulică – Livișor  - aceste becuri sunt bune dar nu sunt folosite la potențialul lor. 

Dl consilier Dumitraș Gheorghe – Dănuț – mă abțin să votez  proiectul respectiv deoarece doresc 

mai multe informații. 

 

Comisia 1 aviz: "Favorabil" 

Comisia 2 aviz: "Favorabil" 

Comisia 3 aviz: "Favorabil" 

 

Dl. Președinte de ședință supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată:  

Voturi - Pentru: 11 

Voturi - Împotrivă: 1 (dl Romanescu Fănică) 

Voturi - Abțineri: 1 (dl Dumitraș Gheorghe – Dănuț)) 

 

PUNCTUL  ȘAPTE AL ORDINII DE ZI 

Proiect de hotărâre nr.  26 din 16.04.2025  privind alegerea preşedintelui  de şedinţă pentru  

perioada mai – iulie 2025 

Dl. președinte de ședință propune ca pentru perioada următoarelor trei luni să fie președinte de ședință 

dl. Coșman Bogdan -Cătălin.    

 

Comisia 1 aviz: "Favorabil" 

Comisia 2 aviz: "Favorabil" 
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Comisia 3 aviz: "Favorabil" 

 

Dl. Președinte de ședință supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată:  

Voturi - Pentru: 12 

Voturi - Împotrivă: 0 

Voturi - Abțineri: 1 (dl Romănescu Fănică) 

 

Diverse: 

 

Dl consilier Romănescu Fănică – proiectul cu apa – trebuia făcut împreună cu canalizarea. Ce se va 

face cu apa uzată?  

Dl consilier Dumitraș Gheorghe – Dănuț  - cred că știți ce vă asumați, cele 200 de locuințe ce vor fi 

racordate la apă trebuie să aibă fose septice certificate. 

Dl consilier Temneanu Valentin – ar fi bine dacă am pune la intrarea în localitate  indicatoare de 

viteză cu radar încorporat, cât ar costa? 

Dl primar – în jur la 7 – 8 mii lei bucata. 

Dl consilier Dumitraș Gheorghe – Dănuț - la ce punct  suntem  cu proiectul sistemul de supraveghere? 

 Dl primar – E.O.N-ul a cerut un studiu de coexistenţă, dar nu știe nimeni să-l facă. S-a discutat cu 

un inginer de la Botoșani. 

 

Nemaifiind discuţii în cadrul şedinţei şi alte probleme de analizat nu mai sunt, iar punctele înscrise 

pe ordinea de zi au fost discutate, cu permisiunea domnilor consilieri, preşedintele de şedinţă 

BADRAGAN Vasilică  mulțumește tuturor pentru participare și declară închise lucrările şedinţei. 

 

 Președinte de ședință                                                       Secretarul general al comunei, 

Bogdan – Cătălin COȘMAN                                 Valerica -Lăcrămioara HRIȚULEAC  

 

 

 

 

 

 


